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Predmet: Zabilješka sa sastanka predsjedateljice Povjerenstva za vanjske poslove 

Dušanke Majkić s veleposlanikom Gruzije za Bosnu i Hercegovinu Iraklijem 

Koplatadzeom 

 

 

U utorak 10. 2. 2015. održan je sastanak predsjedateljice Povjerenstva za vanjske poslove 

Dušanke Majkić s nerezidentnim veleposlanikom Gruzije za Bosnu i Hercegovinu Iraklijem 

Koplatadzeom. 

Predsjedateljica Povjerenstva za vanjske poslove Dušanka Majkić pozdravila je 

gruzijskog veleposlanika Koplatadzea i iskazala zadovoljstvo posjetom. Kazala je da su 

Bosna i Hercegovina i Gruzija u nedavnoj prošlosti imale rat i neka bolna iskustva, a to je 

razlog da se bolje razumiju. Dodala je da je Bosna i Hercegovina složena zemlja koja ima s 

dva entiteta i tri konstitutivna naroda te Ustav donesen kao dio međunarodnog mirovnog 

sporazuma i složen sustav odlučivanja. Jedan od entiteta, Republika Srpska, nema srednju 

razinu vlasti, a drugi entitet Federacija Bosne i Hercegovine ima srednju razinu vlasti u deset 

kantona, tako da je sustav odlučivanja složen i skup. Također je kazala da je Ustavom BiH 

jasno propisano koje su nadležnosti države a koje entiteta, te da Parlamentarnu skupštinu BiH 

čine Zastupnički dom s 42 zastupnika, koji se izravno biraju na izborima, i Dom naroda s 15 

izaslanika, po pet iz svakog konstitutivnog naroda, a oni se biraju posredno u entitetskim i 

kantonalnim skupštinama. Dodala je kako je u zemlji još uvijek prilično visok stupanj 

nesigurnosti i nepovjerenja ali da postoji konsenzus kada je u pitanju put k EU i nema 

konsenzusa kada je u pitanju put u NATO (zbog bombardovanja RS-a od strane NATO-a). 

Upoznala je veleposlanika da BiH nije uspjela donijeti ključni dokument iz domena obrane a 

to je takozvani pregled obrane ili „Bijela knjiga“. Dodala je da BiH može napraviti ozbiljniji 

iskorak u regionalnim odnosima sa zemljama bivše Jugoslavije te kako BiH svi upućuju na to 

da prethodno treba napraviti svojevstan oblik regionalnih integracija kako bi mogla gajiti 

aspiracije za daljnje integracije. U tom smislu je rekla da je Povjerenstvo za vanjske poslove 

baš tog dana dalo pozitivno mišljenje za ratificiranje ugovora o pružanju konzularnih usluga 

građanima BiH tamo gdje Crna Gora ima DKP, a BiH nema, i obratno. Ekonomske prilike u 

zemlji su teške. Više ne postoje tvornice iz Bosne i Hercegovine koje su u bivšoj Jugoslaviji 

bile nositelj razvoja te Bosni i Hercegovini trebaju strana ulaganja, ali je još uvijek problem 

politička nestabilnost. Kazala je da uz to što je u Sarajevu sjedište misije NATO-a – 

europskih snaga u misiji ALTEA, Misija OESS-a  također je prisutna u velikoj mjeri, različite 

institucije prate što se događa na planu obrane i sigurnosti, u zadnje vrijeme sve je izraženiji 

problem terorističkih aktivnosti, primjerice napad na američko veleposlanstvo u Sarajevu i 

policijsku postaju u Bugojnu. Često se na različitim krajevima svijeta pronalaze ljudi koji 

vode podrijetlo s ovih prostora a umješani su u terorističke aktivnosti. Poslije terorističkog 

napada u Parizu Bosna i Hercegovina morat će postići konkretne i mjerljive rezultate u 

pravcu riješavanja tog problema.  

Kazala je da Europska unija pruža snažnu podršku Bosni i Hercegovini i ovih dana 

Parlamentarna skupština BiH treba usvojiti izjavu potpisanu od svih čelnika političkih 



 

stranaka u BiH u kojoj se govori o putu BiH k Europskoj uniji. Nakon toga bi trebalo 

aktivirati Sporazum o stabilizaciji i pridruživanju sa EU. Predsjedateljica Majkić rekla je 

veleposlaniku Koplatadzeu da je BiH veoma lijepa zemlji s mnogo kontrasta te bi bilo dobro 

da je veleposlanik sa svojom rezidencijom ovdje kako bi i sam bio svjedok tome. 

 

Veleposlanik Irakli Koplatadze zahvalio se predsjedateljici Dušanki Majkić, kako je kazao, 

na veoma detaljnom i informativnom uvodu koji je bio jako važan za njega. Rekao je da 

Gruzija i Bosna i Hercegovina imaju mnogo sličnosti kad je u pitanju povijest, ali i u 

izazovima s kojima se trebaju suočiti. Istaknuo je kako bi se obje zemlje trebale okrenuti 

budućnosti i da su im prioriteti do izvjesne mjere slični, a to su euroatlantske integracije. 

Dodao je da je Gruzija potpisala Sporazum o stabilizaciji i pridruživanju s EU 2014. godine, 

te da je jedan dio tog sporazuma koji se odnosi na zonu slobodne trgovine već aktiviran, dok 

će drugi dio sporazuma koji se odnosi na viznu liberalizaciju biti finaliziran do 2016. godine. 

Za drugi veliki prioritet naveo je članstvo u NATO-u i kazao kako Gruzija plaća veliku cijenu 

zbog svojih aspiracija k NATO-u. Dodao je da na posljednjem samitu NATO-a u Walesu 

Gruzija nije dobila pozivnicu za članstvo u MAP-u, ali je dobila tzv. Paket obaveza od 

NATO-a i to smatra jednim korakom k punopravnom članstvu u NATO-u. Za još jedan 

prioritet gruzijske vanjske politike naveo je potrebu pronalaženja zajedničkog interesa za  

suživot i dobrosusjedske odnose s Rusijom. Kazao je da Gruzija nema diplomatske odnose s 

Rusijom nakon rata 2008. godine i kako je njihov čvrst stav da neće imati diplomatske 

odnose dok Rusija ne povuče svoje snage iz Abhazije i Južne Osetije, kao i svoju odluku o 

priznavanju njihove neovisnosti.  Dodao je kako je prije dvije godine izabrana nova vlada 

koja je uspjela pronaći zajednički jezik s Rusijom i sada djeluje posebni predstavnik za 

dijalog, no nisu se doticali najosjetljivijih pitanja nego trgovinskih i humanitarnih pitanja, u 

kojima je ostvaren napredak. Sada je otvoreno tržište za vino iz Gruzije koje je još uvijek 

traženo u Rusiji i za ostalu robu, a povećan je broj turista iz Rusije koji dolaze u Gruziju. Iako 

je Gruzija napravila određene korake k normalizaciji odnosa ne dotičući se osjetljivih pitanja, 

nisu zadovoljni povratnim koracima. Rekao je kako se granica i kontrolni punktovi 

pomijeraju unutar teritorija Gruzije, te da je Rusija nedavno potpisala ugovor sa Abhazijom 

prema kojemu će imati zajednički sustav obrane i sigurnosti, a takav će ugovor potpisati i s 

Južnom Osetijom. Kako je kazao, u svemu tome ih raduje što prijateljske zemlje iz EU-a, 

OESS-a i NATO-a daju korektne izjave u kojima osuđuju ove ugovore.  

Veleposlanik Koplatadze obavijestio je gđu Majkić da će Gruzija na godišnjem zasjedanju 

Skupštine UN-a podnijeti rezoluciju o povratku izbjeglica u Abhaziju i Južnu Osetiju, 

izrazivši želju da i Bosna i Hercegovina glasuje za tu rezoluciju. Što se tiče ostalih pitanja iz 

područja bilateralne i multilateralne suradnje, veleposlanik Koplatadze rekao je da postoji 

mogućnost unaprjeđivanja suradnje između dviju zemalja, spominjući dva sporazuma u vezi s 

turizmom i trgovinom koja će biti potpisana. Spomenuo je i vrlo blisku suradnju s 

veleposlanikom BiH u Ankari koji pokriva i Gruziju, kazavši da postoji mogućnost 

povezivanja parlamentaraca dviju zemalja. Čestitao je i pohvalio praksu potpisivanja 

sporazuma s Crnom Gorom o uzajamnom predstavljanju u DKP-ima. 

 

Dušanka Majkić kazala je kako razumije potrebe Gruzije i dodala da Bosna i Hercegovina 

nema zakon o vanjskoj politici jer postoje različiti vanjskopolitički ciljevi, a u takvim 

okolnostima ima problema kad treba glasovati o nečemu u UN-u i na drugim međunarodnim 

tijelima. Zbog nepostojanja konsenzusa o nekim pitanjima dešavaju se nesporazumi i uslijed 

toga dolazi do izostajanja glasovanja o pojedinim pitanjima, kazala je Dušanka Majkić i 

zamolila veleposlanika Koplatadzea da pokuša to razumjeti. 

 



 

Veleposlanik Koplatadze zahvalio se i izrazio nadu u postizanje konsenzusa o gruzijskoj 

rezoluciji, tim prije što je riječ o čisto humanitarnoj rezoluciji koja se odnosi na povratak 

izbjeglica. Što se tiče aspiracija prema članstvu u EU-u i NATO-u, izrazio je nadu u 

mogućnost suradnje kad je u pitanju postizanje zajedničkih ciljeva, kao i nadu u brzo 

formiranje vlasti na razini Bosne i Hercegovine. 

 

Dušanka Majkić zahvalila se veleposlaniku Koplatadzeu i kazala kako očekuje nastavak  

suradnje između parlamenata nakon formiranja parlamentarnih skupina prijateljstva. 
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                  KOMISIJE ZAVANJSKE POSLOVE 

 

                  Merdžana Iglica 
 

 

 

 

 

 

 

Dostavljeno: 

      

 Kolegiju Zastupničkog doma 

 Povjerenstvu za vanjske poslove Zastupničkog doma 

 Povjerenstvu za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze Doma naroda 

 Sektoru za međunarodne odnose i protokol 
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